



# ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ

ວັນອາທິດ ທີ 31 ມີນາ 2024 (03-31-2024)

## ການຄົ້ນພະຊົນຂອງພະເຢຊູ

**ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ:** ພະເຢຊູໄດ້ຟື້ນຄືນຊີວິດເພື່ອໃຫ້ພວກເຮົາມີຊີວິດຊາວຊຸມຊົນຕໍ່ຄວາມບາບແລະຄວາມຕາຍ.

**ພະຣາມພິຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:**

ໂທມັສ ເອດີຊັນ ບໍ່ສາມາດຄາດຄະເນເຖິງເລື່ອງໃນອານາຄົດໄດ້, ເຖິງແມ່ນວ່າມັນອາດຈະເບິ່ງຄືວ່າລາວສາມາດເຮັດໄດ້. ການຖືສິດທິການປະດິດສິນຄ້າເຖິງ 1,093 ອັນ, ຊຶ່ງລວມທັງນຶ່ງສຳລັບຫຼອດໄພທີ່ສ່ອງແສງແລະເຄື່ອງຫຼິ້ນຈານສຽງ, ລາວເບິ່ງຄືວ່າຈະເຫັນໄດ້ຊັດເຈນວ່າບ່ອນທີ່ໂລກກຳລັງມຸ່ງໜ້າໄປສູ່ແລະກະກຽມທາງທີ່ຈະໄປເຖິງ. ເຖິງແມ່ນວ່າການເຫັນລ່ວງໜ້ານັ້ນ, ລາວບໍ່ໄດ້ຜິດພາດໃດໆເລີຍ. ໃນການສຳພາດໃນປີ 1911, ເອດີຊັນ ໄດ້ອ້າງວ່າໃນທີ່ສຸດທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງຈະເຮັດຈາກເຫຼັກ: “ເດັກນ້ອຍໃນສະຕະວັດທີ 21 ຈະໄດ້ນອນໃນອູ່ທີ່ເຮັດດ້ວຍເຫຼັກ, ພໍ່ຂອງລາວຈະນັ່ງຢູ່ຕັ້ງເຫຼັກທີ່ໂຕະກິນເຂົ້າທີ່ເຮັດດ້ວຍເຫຼັກ, ແລະແມ່ຂອງລາວມີຫ້ອງນອນທີ່ມີເຄື່ອງເພີນີເຈີທີ່ຫຼູຫຼາ, ຖືກປຸງນດ້ວຍເຄື່ອງເຄືອບດິນເຜົາທີ່ເຫຼື້ອມໃສໃຫ້ເປັນຮູບຊົງຂອງໄມ້ດູ່, ຫຼືໄມ້ມາໂຮການີ, ຫຼືໄມ້ອື່ນໆທີ່ນາໆມັກນາໆຊອບ.” ການຄາດເດົາທີ່ຜິດພາດອັນນີ້ເປັນການເຕືອນວ່າລາວບໍ່ສົມບູນແບບ.

ແຕ່ພະເຢຊູ? ພະເຢຊູບໍ່ເຄີຍລົ້ມເຫຼວໃນສິ່ງທີ່ພະອົງໄດ້ກ່າວ, ເຖິງແມ່ນວ່າໃນເວລາທີ່ມັນມາຮອດການຄາດເດົາທີ່ເບິ່ງຄືວ່າເປັນໄປບໍ່ໄດ້-ການຟື້ນຄືນຊີວິດຂອງພະອົງເອງ. ແທ້ຈິງແລ້ວ, ທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງຕິດຫ້ອຍຢູ່ທີ່ພະເຢຊູຜູ້ຊົງຖືກຕ້ອງກ່ຽວກັບເລື່ອງນີ້.

**ພະຣາມພິກ່າວວ່າຢ່າງໃດ?** (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3,)

### ສຶກສາພະຣາມພິ

#### 1. ລູກາ 24:1-6ກ.

1. ແຕ່ຮຸ່ງເຊົ້າວັນຕົ້ນສັປດາ ຜູ້ຍິງເຫຼົ່ານັ້ນໄດ້ນຳເອົາເຄື່ອງຫອມທີ່ໄດ້ຈັດໄວ້ນັ້ນມາເຖິງອຸບໂມງ. 2. ແລະເຂົາໄດ້ເຫັນກ້ອນຫີນນັ້ນກຶ່ງອອກຈາກປາກອຸບໂມງແລ້ວ. 3. ເມື່ອເຂົາໄປທັງໃນແລ້ວເຂົາກໍບໍ່ເຫັນພະຣາສົບ. 4. ເມື່ອເຂົາກຳລັງຄິດສົງໄສສິນເທດ້ວຍເຫດການນັ້ນເບິ່ງແມ່, ມີຊາຍສອງຄົນຍືນຢູ່ໃກ້ເຂົາ ນຸ່ງເຄື່ອງອັນງົດງາມຈົນເຫຼື້ອມຕາ. 5. ຝ່າຍແມ່ຍິງເຫຼົ່ານັ້ນກໍຢ້ານ ແລະກົມໜ້າລົງເຖິງດິນ ສອງຄົນນັ້ນໄດ້ຖາມເຂົາວ່າ, “ພວກນາໆຊອກຄົນເປັນໃນໝູ່ຄົນຕາຍເຮັດຫຍັງ? 6. [ພະອົງບໍ່ປະທັບຢູ່ທີ່ນີ້ ແຕ່ຖືກຊົງບັນດານໃຫ້ເປັນຄົນມາແລ້ວ]

ພະເຢຊູຕາຍ. ຜູ້ຕິດຕາມພະອົງກໍໄດ້ກະແຈກກະຈາຍໄປ, ດ້ວຍຄວາມເຊື່ອວ່າການທໍລະມານແລະຄວາມຕາຍອັນດຽວກັນນັ້ນຈະມາຮອດພວກເຂົາ. ຂະນະທີ່ຕອນບ່າຍຂອງການເສັງຊີວິດຂອງພະເຢຊູໄດ້ລ່ວງມາເຖິງຕອນແລງ, ວັນຊະບາໂຕກຳລັງຈະເລີ້ມຕົ້ນຂຶ້ນ. ພວກຜູ້ຍິງໄດ້ມາເພື່ອຫົດສົງພະຣາສົບຂອງພະອົງ, ໂດຍຍົກເວັ້ນໂຢຮັນ, ພວກສາວິກບໍ່ໄດ້ໄປທີ່ບ່ອນປະທານນັ້ນ, ເມື່ອພະອົງໄດ້ຖືກຈັບໄປພວກເຂົາໄດ້ລົບລີ້ຕົວເພື່ອພະຍາຍາມປົກປ້ອງຕົວເອງ. ພວກຜູ້ຍິງປລາດໃຈເມື່ອມາເຖິງອຸບໂມງເຫັນອຸບໂມງເປີດຢູ່, ໂດຍສະເພາະມີທະຫານຂອງຊາວໂຣມຍາມປະຈຳຢູ່ທີ່ນັ້ນ, ແຕ່ພວກຜູ້ຍິງກໍສົງໄສສິນເທ, ເຫວະດາທີ່ໄດ້ມາພົບພວກເຂົາເຈົ້າທີ່ນັ້ນບໍ່ໄດ້ແປກໃຈ. ຄວາມຈິງແລ້ວ, ຄຳເວົ້າຂອງພວກເຂົາເຈົ້າຕໍ່ແມ່ຍິງແມ່ນຕົງຕໍ່ປະເດັດແທ້: “ພວກນາໆຊອກທາຄົນເປັນໃນໝູ່ຄົນຕາຍເຮັດຫຍັງ?” ອາດຈະມີຄຳອະທິບາຍທີ່ເປັນໄປໄດ້ຫຼາຍປະການສຳລັບອຸບໂມງທີ່ຫ່ວາງເປົ່າ:

- ມີຄົນມາລັກເອົາພະຣາສົບໄປ!
- ເຈົ້າໜ້າທີ່ປົກຄອງໄດ້ຍ້າຍພະຣາສົບໄປ!

➢ ພວກເຮົາໄປຜິດອຸບໂມງ; ໃນຄວາມໂສກເສົ້າຂອງພວກເຮົາ, ພວກເຮົາໄປຜິດສະຖານທີ່!  
ແລະທີ່ງ່າຍດາຍທີ່ສຸດ-ເຖິງແມ່ນວ່າບໍ່ໜ້າເຊື່ອທີ່ສຸດ-ຄຳອະທິບາຍແມ່ນເປັນຄວາມຈິງ: ພຣະອົງໄດ້ຊົງເປັນ, ແລະຊົງພຣະຊົນຢູ່. ພຣະອົງໄດ້ຟື້ນຄືນພຣະຊົນ, ແລະພຣະອົງຍັງຊົງພຣະຊົນຢູ່ໃນທຸກວັນນີ້. ອຸບໂມງຜັງສົບທ່ວາງເປົ່າຍັງຊີ້ໃຫ້ພວກເຮົາເຫັນເຖິງການຟື້ນຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູ, ແຕ່ພວກເຮົາມັກຈະບໍ່ດຳເນີນຊີວິດຢູ່ໃນຄວາມສະຫວ່າງຂອງຄວາມເປັນຈິງນັ້ນ. ໃຫ້ພວກເຮົາພິຈາລະນາບາງຢ່າງທີ່ໄດ້ເກີດຂຶ້ນເມື່ອພວກເຮົາລືມໄປວ່າພຣະອົງເປັນຄືນມາຈາກຕາຍແລ້ວ:

1. **ພວກເຮົາຢູ່ພຽງຊົ່ວຄາວ.** ເມື່ອພວກເຮົາດຳເນີນການສະເພາະໃນຂອບເຂດຂອງ “ດຽວນີ້,” ພວກເຮົາພາດຄຸນຄ່າຂອງວົງເວີງຮູບພາບໃຫ່ງໆ. ພວກເຮົາຕ້ອງປະຕິບັດ*ດຽວນີ້*, ພວກເຮົາຕ້ອງຕັດສິນໃຈ*ດຽວນີ້*, ພວກເຮົາຕ້ອງສວຍໂອກາດ*ດຽວນີ້*. ພຶດຕິກຳຂອງພວກເຮົາອາດຈະກາຍເປັນການເຮັ່ງຮີບແລະເຂັ້ມງວດທີ່ສຸດ-ບໍ່ມີເວລາຄິດ; ບໍ່ມີເວລາພິຈາລະນາ; ບໍ່ມີເວລາຫາຍໃຈ. ມີແຕ່ລົງມືປະຕິບັດເທົ່ານັ້ນ. ນີ້ແມ່ນສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນເມື່ອພວກເຮົາລືມພຣະເຢຊູຜູ້ຊົງພຣະຊົນຢູ່. ພວກເຮົາສູນເສັງທັສນະຂອງພວກເຮົາຢ່າງສິ້ນເຊີງກ່ຽວກັບເວລາ, ສະຖານະການ, ແລະການຈັດລຽງລຳດັບຂອງຊີວິດ. ນັ້ນເປັນເພາະວ່າຖ້າພຣະເຢຊູບໍ່ຊົງເປັນຄືນມາຈາກຕາຍ. ຈາກນັ້ນ *ດຽວນີ້* ກໍເປັນດັ່ງທີ່ເຫັນຢູ່ທັງໝົດນີ້. ແຕ່ຖ້າວ່າຊ່ວງຄາວດຽວນັ້ນກໍມີທັງໝົດທີ່ນີ້, ພວກເຮົາພົບວ່າຕົນເອງມີຊີວິດຢູ່ເພື່ອຄວາມສຸກສຳຮານໃນຄາວດຽວທີ່ຖືກມອບໃຫ້ນີ້. ໂປໂລເວົ້າຖືກຕ້ອງເມື່ອທ່ານຂຽນວ່າ “ຖ້າພຣະເຈົ້າບໍ່ຊົງບັນດານໃຫ້ຄົນຕາຍເປັນຄືນມາອີກ “ກໍໃຫ້ເຮົາພາກັນກິນແລະດື່ມເທີນ ເພາະວ່າມື້ອື່ນເຮົາກໍຈະຕາຍ.” (1 ໂກຣິນໂທ 15:32).

2. **ພວກເຮົາຢຸດພັກຜ່ອນ.** ພວກເຮົາຖືກພັດໄປຫາການດຳເນີນຊີວິດໃນແງ່ຂອງຄວາມສິ້ນຫວັງເມື່ອພວກເຮົາລືມພຣະເຢຊູຜູ້ຊົງພຣະຊົນຢູ່; ເຊັ່ນດຽວກັນ, ພວກເຮົາຍັງຢຸດທີ່ຈະສາມາດຊອກຫາປະເພດຂອງການພັກຜ່ອນທີ່ແທ້ຈິງ. ມັນສຳຄັນສຳລັບພວກເຮົາທີ່ຈະຈື່ຈຳ, ເຖິງແມ່ນວ່າ, ການພັກຜ່ອນນັ້ນບໍ່ແມ່ນທາງດ້ານຮ່າງກາຍ. ມັນບໍ່ພຽງແຕ່ເປັນການຢຸດກິຈກຳຕ່າງໆ; ການພັກຜ່ອນທີ່ແທ້ຈິງແມ່ນກ່ຽວກັບສະພາບຂອງຈິດວິນຍານ, ມັນເປັນເລື່ອງທີ່ຮູ້ວ່າບໍ່ມີທັງໆເຫຼືອທີ່ຈະພິສູດໄດ້ ເພາະພຣະເຢຊູໄດ້ສຳເລັດວຽກງານຂອງພຣະອົງແລ້ວ: “ບັນດາຜູ້ທີ່ເຮັດການໜັກໜ່ວງແລະແບກພາລະໜັກ ຈົ່ງມາຫາເຮົາ ແລະເຮົາຈະໃຫ້ພວກທ່ານໄດ້ຮັບຄວາມເຊົາເມື່ອຍ. ຈົ່ງເອົາແອກຂອງເຮົາແບກໄວ້ແລ້ວຮຽນຮູ້ຈາກເຮົາ ເພາະວ່າເຮົາເປັນຜູ້ໃຈອ່ອນສຸພາບແລະຖ່ອມລົງ ແລ້ວຈິດໃຈຂອງທ່ານຈະໄດ້ພົບຄວາມເຊົາເມື່ອຍ. ດ້ວຍວ່າແອກຂອງເຮົາກໍພິເໜາແລະພາຣະຂອງເຮົາກໍເປົ່າ.” (ມັດທາຍ 11:28-30). ແຕ່ຖ້າພຣະເຢຊູບໍ່ໄດ້ຖືກໃຫ້ຟື້ນຄືນມາຈາກຕາຍແລ້ວ, ຈາກນັ້ນວຽກງານຂອງພຣະອົງກໍບໍ່ໄດ້ສຳເລັດ, ແລະບໍ່, ຈົບຢ່າງແທ້ຈິງ. ດ້ວຍເຫດນີ້, ເຮົາຈຶ່ງພົບວ່າຕົວເອງບໍ່ມີບ່ອນໃດທີ່ຈະບັນເທົາທຸກ ແລະບໍ່ມີໃຜທີ່ຈະແບກພາຣະຂອງເຮົາເອງ. ພຣະຜູ້ຊ່ວຍໃຫ້ລອດທີ່ຕາຍແລ້ວກໍບໍ່ສາມາດແບກພາຣະແຫ່ງຄວາມພຍາຍາມຂອງພວກເຮົາໄດ້.

3. **ພວກເຮົາຮູ້ສຶກວ່າຖືກລືມ.** ໃນທີ່ສຸດ, ເມື່ອພວກເຮົາລືມວ່າພຣະເຢຊູຊົງພຣະຊົນຢູ່, ພວກເຮົາຮູ້ສຶກຖືກລືມ. ໃຫ້ພວກເຮົາຄິດກ່ຽວກັບເລື່ອງນີ້: ນັບຕັ້ງແຕ່ພຣະເຢຊູໄດ້ຖືກໃຫ້ຟື້ນຄືນມາຈາກຕາຍ, ຄັ້ງນຶ່ງແລະສຳລັບທຸກໆເວລາ, ພຣະອົງໃຊ້ຊີວິດທີ່ເປັນຄືນມາຂອງພຣະອົງເຮັດຫຍັງ? ພຣະຄັ້ມພິໃຫ້ຄຳຕອບແກ່ເຮົາວ່າ: “ດ້ວຍເຫດນີ້ ພຣະອົງຈຶ່ງຊົງສາມາດເປັນນິດ ທີ່ຈະໄຜດເອົາຄົນທັງປວງທີ່ໄດ້ເຂົ້າມາຫາພຣະເຈົ້າໂດຍທາງພຣະອົງນັ້ນ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຄວາມລອດພົ້ນ ເພາະວ່າພຣະອົງຊົງພຣະຊົນຢູ່ເປັນນິດ ເພື່ອຊ່ອຍທູນຂໍພຣະກະຣຸນາໃຫ້ຄົນເຫຼົ່ານັ້ນ.” (ເຮັບເຮີ 7:25). ເປັນແນວຄິດທີ່ຮຸ່ງເຮືອງ, ທີ່ພຣະເຢຊູຄັ້ງນຶ່ງໄດ້ຕາຍແລະດຽວນີ້ມີຊີວິດຕລອດໄປເປັນນິດ-ຢູ່ໃນປະຈຸບັນນີ້ກໍຮ້ອງທູນຂໍສຳລັບພວກເຮົາ. ບໍ່ວ່າມີຫຍັງກໍຕາມເກີດຂຶ້ນໃນຊີວິດນີ້, ບໍ່ວ່າເຮົາຈະເສັງວຽກ, ຄວາມສັມພັນອັນໃດທີ່ໄດ້ຈົບລົງ, ບໍ່ວ່າໃຜຈະທັນຫຼັງໃຫ້ເຮົາ, ພວກເຮົາບໍ່ຖືກລືມ. ພຣະເຢຊູໄດ້ຍົກເອົາກໍລະນີຂອງພວກເຮົາເພາະວ່າພຣະອົງໄດ້ເປັນຄືນມາແລ້ວ.

ເປັນຫຍັງຄຳວ່າ “ພຣະອົງເປັນຄືນມາ” ຈຶ່ງເປັນຂ່າວດີສຳລັບເຮົາ?

2. ລູກາ 6ຂ-8

6ຂ. ຈົ່ງລະນຶກເຖິງຄຳທີ່ພຣະອົງຊົງກ່າວກັບທ່ານທັງຫຼາຍ ເມື່ອພຣະອົງຍັງຢູ່ໃນແຂວງຄາລີເລນີ້, 7. ວ່າບຸດມະນຸດຈະຕ້ອງຖືກມອບ

ໄວ້ໃນມິຕິນບາບ, ຈະຖືກຄຶງໄວ້ທີ່ໄມ້ກາງແຂນ, ແລະໃນວັນຖ້ວນສາມກໍຈະຄົນມາອີກ". 8. ແມ່ຍິງເຫຼົ່ານັ້ນໄດ້ລະນຶກເຖິງຖ້ອຍຄຳຂອງພຣະອົງ.

ທູດສວັນໄດ້ປະກາດຢ່າງມີເຫດຜົນຕໍ່ພວກຜູ້ຍິງວ່າ: "ຈົ່ງຈື່ຈຳສິ່ງທີ່ເພິ່ນໄດ້ເວົ້າກັບພວກເຈົ້າຕອນທີ່ເພິ່ນຍັງຢູ່ໃນແຂວງຄາລີເລນັ້ນວ່າ, 'ຈຳເປັນທີ່ບຸດມະນຸດຈະຖືກທໍລະຍົມອບໄວ້ໃນມືຂອງຄົນບາບ, ຖືກຄຶງ ແລະພື້ນຄົນ. ໃນວັນຖ້ວນສາມ?' ຕໍ່ທູດສວັນ, ມັນເກືອບເປັນເລື່ອງທີ່ບໍ່ມີຄວາມໝາຍຊຶ່ງພວກແມ່ຍິງບໍ່ໄດ້ເຂົ້າໃຈ. ຫຼັງຈາກທັງໝົດນີ້, ພຣະອົງໄດ້ບອກເຂົາເຈົ້າວ່າສິ່ງນີ້ຈະເກີດຂຶ້ນ. ພຣະເຊຍຊູບໍ່ພຽງແຕ່ບອກລ່ວງໜ້າເຖິງການເສັງຊີວິດຂອງພຣະອົງ, ພຣະອົງໄດ້ບອກລ່ວງໜ້າການພື້ນຄົນຊີວິດຂອງພຣະອົງ. ແລະຄວາມຈິງທີ່ພຣະອົງໄດ້ເຕືອນເຮົາມີຢ່າງໜ້ອຍສາມສິ່ງທີ່ສຳຄັນກ່ຽວກັບພຣະເຊຍຊູ:

1. **ຄວາມຮູ້ຂອງພຣະອົງ.** ຈາກທັສນະຂອງຄົນພາຍນອກ, ມັນອາດເບິ່ງຄືວ່າການຖືກຄຶງເຮັດໃຫ້ພຣະເຊຍຊູແປກໃຈ. ມັນເປັນພຽງແຕ່ສອງສາມມື້ສັ້ນໆກ່ອນເວລາທີ່ພຣະອົງໄດ້ຮັບການຕ້ອນຮັບທີ່ກຸງເຢຣູຊາເລັມໃນລັກສະນະທີ່ເໝາະສົມກັບກະສັດ, ແຕ່ຈາກນັ້ນຜູງຊົນທີ່ປະກາດການມາເຖິງຂອງພຣະອົງໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ປະທານຊີວິດຂອງພຣະອົງ. ເຖິງຕອນນັ້ນພຣະເຊຍຊູກໍຄວບຄຸມຕົວໄດ້. ມັນບໍ່ແມ່ນຕະບູທີ່ຍິດຈັບພຣະອົງໄວ້ເທິງໄມ້ກາງແຂນ; ມັນເປັນການອຸທິດຕົນຂອງພຣະອົງເອງຕໍ່ພຣະປະສົງຂອງພຣະບິດາ. ຄ້າຍກັນພຣະເຊຍຊູບໍ່ແປກໃຈກັບການພື້ນຄົນຊີວິດຂອງພຣະອົງເອງ. ພຣະອົງຮູ້ດີເຖິງສິ່ງທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນ, ດັ່ງທີ່ພຣະອົງໄດ້ບອກຜູ້ຕິດຕາມຂອງພຣະອົງລ່ວງໜ້າ, ເຖິງແມ່ນວ່າເຂົາເຈົ້າບໍ່ເຂົ້າໃຈ ຫລື ຈື່ຈຳສິ່ງນັ້ນ. ຖ້າພຣະເຊຍຊູຮູ້ວ່າສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ຈະເກີດຂຶ້ນ, ແນ່ນອນ, ພຣະອົງຮູ້ທຸກສິ່ງ. ບໍ່ວ່າເຮົາຈະຍ່າງຜ່ານທຸກມື້ນີ້ເປັນແນວໃດກໍຕາມ ເຮົາພື້ນໃຈໄດ້ວ່າພຣະເຊຍຊູຍັງບໍ່ແປກໃຈ. ພຣະອົງຮູ້. ແລະພຣະອົງເປັນຫ່ວງເປັນໄຍ.
2. **ຄວາມຕັ້ງໃຈຂອງພຣະອົງ.** ການບອກລ່ວງໜ້າຂອງພຣະເຊຍຊູກ່ຽວກັບການພື້ນຄົນຊີວິດຂອງພຣະອົງຍັງສະແດງໃຫ້ເຮົາເຫັນເຖິງຄວາມຕັ້ງໃຈຂອງພຣະອົງ. ຕລອດການຮັບໃຊ້ຂອງພຣະອົງ, ພຣະເຊຍຊູຊົງບອກເລື້ອຍໆຕໍ່ຜູ້ທີ່ປາຖນາຢາກມີສ່ວນໃນການອັດສະຈັນຂອງພຣະອົງທີ່ເວລາກຳນົດຍັງບໍ່ທັນມາເຖິງ. ເຊັ່ນດຽວກັບ, ພຣະອົງໄດ້ລໍຖ້າທີ່ຈະໄປເຢຣູຊາເລັມຈົນເຖິງເວລາທີ່ເໝາະສົມ. ພາຣະກິດການຮັບໃຊ້ໃນໂລກຂອງພຣະເຊຍຊູ, ເຖິງແມ່ນວ່າມັນອາດຈະເບິ່ງຄືວ່າເກີດຂຶ້ນໂດຍບໍ່ໄດ້ຕັ້ງໃຈແລະບໍ່ມີຈຸດໝາຍປາຍທາງ, ແຕ່ແມ່ນເຈດຕະນາ. ນີ້, ເຊັ່ນດຽວກັນ, ຄວນໃຫ້ເປັນການຊູໃຈພວກເຮົາໃນມື້ນີ້. ເພາະວ່າຫຼາຍຄັ້ງພວກເຮົາມີຄວາມຮູ້ສຶກວ່າພວກເຮົາເປັນຜູ້ຖືກເຄາະຮ້າຍຂອງສະຖານະການ. ມັນອາດຈະເບິ່ງຄືກັບວ່າເງື່ອນໄຂຂອງວຽກເຮັດງານທຳ, ຄອບຄົວຂອງພວກເຮົາ. ສຸຂະພາບ, ຫຼືການເງິນກຳລັງປັບປ່ວນເກີນການຄວບຄຸມ, ແຕ່ໃນທີ່ນີ້ອີກເທື່ອນຶ່ງພວກເຮົາສາມາດເຕືອນເຖິງຄວາມຕັ້ງໃຈທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງພຣະເຊຍຊູ. ເຮົາຢູ່ບ່ອນທີ່ເຮົາຢູ່, ເຮົາເປັນຜູ້ທີ່ເຮົາເປັນ, ແລະກຳລັງຜ່ານສິ່ງທີ່ເຮົາເປັນຢູ່ ເພາະພຣະອົງປະສົງໃຫ້ມັນເປັນດັ່ງນັ້ນ.
3. **ຄວາມສັດຊື່ຂອງພຣະອົງ.** ເວົ້າງ່າຍໆ, "ຄວາມສັດຊື່" ຂອງພຣະເຊຍຊູໝາຍຄວາມວ່າພຣະອົງຮັກສາສັດຈະຂອງພຣະອົງ. ພຣະອົງເໝືອນເດີມສເມີ, ໂດຍບໍ່ມີການຍົກເວັ້ນ, ເວົ້າສິ່ງທີ່ພຣະອົງໝາຍເຖິງແລະໝາຍເຖິງສິ່ງທີ່ພຣະອົງເວົ້າ. ມັນບໍ່ໄດ້ເປັນເລື່ອງທີ່ໜ້າເຊື່ອຖືເມື່ອພຣະເຊຍຊູໄດ້ຄາດຄະເນການຕາຍແລະການຄົນພຣະຊົນຂອງພຣະອົງ. ເນື່ອງຈາກວ່າພຣະອົງມີຄວາມສັດຊື່, ພຣະອົງຮັກສາພຣະຄຳຂອງພຣະອົງ.

**3 ລູກາ 24:38-43**

38. ພຣະອົງຈຶ່ງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, "ທ່ານທັງຫຼາຍວັນວາຍເຮັດຫຍັງ ດ້ວຍເຫດໃດຄວາມຄິດສະງົບສົນເຫຈຶ່ງເກີດຂຶ້ນໃນໃຈຂອງພວກທ່ານ? 39. ຈົ່ງເບິ່ງມືແລະຕີນຂອງເຮົາວ່າແມ່ນເຮົາເອງ ຈົ່ງຄຳເບິ່ງຕົວເຮົາ ເພາະວ່າຜີບໍ່ມີເນື້ອບໍ່ມີດູກເໝືອນກັບທ່ານເຫັນເຮົາມີຢູ່ນີ້." 40. ເມື່ອຊົງກ່າວດັ່ງນັ້ນແລ້ວ ພຣະອົງກໍຊົງສະແດງພຣະທັດແລະພຣະບາດໃຫ້ເຂົາເຫັນ. 41. ເມື່ອເຂົາຍັງບໍ່ວາງໃຈເຊື່ອເພາະຄວາມຍິນດີແລະປລາດໃຈຢູ່ ພຣະອົງຈຶ່ງຊົງຖາມເຂົາວ່າ, "ທີ່ນີ້ພວກທ່ານມີຫຍັງກິນແດ່ຫຼື?" 42. ແລະ ເຂົາກໍເອົາປາບຶງຕ່ອນນຶ່ງມາຖວາຍພຣະອົງ. 43. ພຣະອົງຊົງຮັບມາສເວີຍຕໍ່ໜ້າເຂົາ.

ເຮົາຮຽນຮູ້ຫຍັງກ່ຽວກັບການຄົນພຣະຊົນຈາກວັກນີ້?

ມັນເຄີຍເປັນການຂຶ້ນໆລົງໆຂອງອາລົມ. ມີຄວາມຕົກໃຈເມື່ອເຫັນພຣະເຢຊູຖືກຄຶງ. ແລ້ວກໍມີຂ່າວລືທີ່ເຂົາເຈົ້າໄດ້ຍິນກ່ຽວກັບການພື້ນ  
ຄືນມາຈາກຕາຍ. ບັດນີ້ພວກລູກສິດໄດ້ຢູ່ຮ່ວມກັນອີກດ້ວຍຄວາມສົງສັຍ ແລະ ຄວາມຍ້ານກົວພ້ອມກັນກັບຄວາມອັບອາຍຂອງເຂົາ  
ເຈົ້າ. ແຕ່ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ພຣະເຢຊູປາກົດຕົວຢູ່ທີ່ນັ້ນ. ພຣະອົງຍືນຢູ່ທ່າມກາງພວກເຂົາ, ກຳລັງປະກາດຂ່າວເຣື່ອງສັນຕິສຸກ, ສັນຕິສຸກ,  
ບໍ່ແມ່ນຄວາມຍ້ານກົວ. ສັນຕິສຸກ, ບໍ່ແມ່ນກະວົນກະວາຍ. ສັນຕິສຸກ, ບໍ່ແມ່ນຄວາມຮູ້ສຶກຜິດ. “ສັນຕິສຸກຈົ່ງມີແກ່ທ່ານທັງຫຼາຍ” (ລູກາ  
24:36) ສາວົກບໍ່ພຽງແຕ່ໄດ້ເຫັນພຣະອົງເທົ່ານັ້ນ ເຂົາເຈົ້າກໍໄດ້ຍິນພຣະອົງຫຼັງຈາກການພື້ນຄືນພຣະຊົນ. ເຂົາເຈົ້າໄດ້ແຕະຕ້ອງພຣະ  
ອົງ. ໄດ້ກິນກັບພຣະອົງ, ນີ້ແມ່ນພຣະເຢຊູຕົວຈິງ, ທີ່ພື້ນຄືນພຣະຊົນ. ການຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູນີ້ແມ່ນຂ່າວດີສຳລັບພວກເຮົາ,  
ໂດຍສະເພາະຖ້າພວກເຮົາສົງສັຍເຣື່ອງການພື້ນຄືນພຣະຊົນ. ມັນເປັນຂ່າວດີສຳລັບຜູ້ທີ່ສົງສັຍສຳລັບສອງເຫດຜົນນີ້:

**1. ການພື້ນຄືນຊີວິດຂອງພຣະເຢຊູຍືນຍັນໄດ້.** ເບິ່ງຄືວ່າທຸກໆຊົ່ວໂມງທີ່ຜ່ານໄປໃນຕອນເຊົ້າວັນອີສະເຕີຄັ້ງທຳອິດ, ຈຳນວນຄົນທີ່ໄດ້  
ເຫັນພຣະເຢຊູໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນ. ພຣະເຢຊູບໍ່ໄດ້ລີ້ຢູ່. ທີ່ຈິງ, ໂປໂລຈະໄດ້ບອກພວກເຮົາໃນເວລາຕໍ່ມາວ່າພຣະເຢຊູ “ໄດ້ປາກົດແກ່ເກຟາ  
ແລ້ວຕໍ່ພວກສິບສອງຄົນ ແລະພຣະອົງໄດ້ປາກົດແກ່ພື້ນື່ງອື່ນໆຮ້ອຍຄົນໃນຄັ້ງດຽວ ພວກເຂົາສ່ວນຫຼາຍຍັງມີຊີວິດຢູ່ ແຕ່ມີບາງຄົນນອນ  
ຫຼັບ” (1 ກອທ. 15:5-6). ໂປໂລໄດ້ສັງເກດເຫັນວ່າພວກຄົນເຫຼົ່ານີ້ສ່ວນຫຼາຍຍັງມີຊີວິດຢູ່ໃນເວລາທີ່ທ່ານຂຽນຢູ່ນັ້ນ, ດັ່ງນັ້ນການຄືນ  
ພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູສາມາດກວດສອບໄດ້. ໃນຄວາມໝາຍ, ໂປໂລກຳລັງເວົ້າວ່າ, “ບໍ່ເຊື່ອຂ້ອຍບໍ່? ຂໍໃຫ້ຖາມຄົນນຶ່ງໃນຈຳນວນ  
ຫຼາຍຮ້ອຍຄົນທີ່ໄດ້ເຫັນພຣະອົງນັ້ນ!

**2. ພຣະເຢຊູຕ້ອນຮັບຜູ້ສົງສັຍ.** ເຫດຜົນທີສອງວ່າເປັນຫຍັງຄວາມຈິງທີ່ວ່າພວກສາວົກໄດ້ເຫັນພຣະເຢຊູຫຼັງຈາກການພື້ນຄືນຊີວິດຂອງ  
ພຣະອົງເປັນຂ່າວດີແມ່ນພົບໃນວິທີທີ່ພຣະເຢຊູຕອບສນອງຕໍ່ຜູ້ທີ່ສົງສັຍ. ພຣະອົງໄດ້ປາກົດຢູ່ໃນຫ້ອງທີ່ເຕັມໄປດ້ວຍຄົນທີ່ທັງໂລກຂອງ  
ພວກເຮົາໄດ້ປັ້ນຂວ້າມ, ກຸ່ມຄົນທີ່ບໍ່ແນ່ໃຈກ່ຽວກັບອະນາຄົດຂອງພວກເຮົາ, ແລະຢ່າງແນ່ນອນວ່າຖ້າສິ່ງທີ່ພວກເຮົາໄດ້ຍິນນັ້ນວ່າມັນ  
ເປັນຄວາມຈິງຫຼືບໍ່. ແຕ່ພຣະເຢຊູບໍ່ໄດ້ນາບຂູ່ພວກເຮົາຍ້ອນການຂາດຄວາມເຊື່ອ; ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ໃຈຮ້າຍ: ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ດູກູກເຂົາເຈົ້າ  
ໃນຊ່ວງທີ່ບໍ່ເຊື່ອນັ້ນ; ແທນທີ່, ພຣະເຢຊູໄດ້ຕ້ອນຮັບພວກເຮົາ. ພຣະເຢຊູອອກຄຳເຊີນວ່າ: “ຈົ່ງມາແຕະທີ່ມີຂອງເຮົາມາເບິ່ງດ້ວຍຕົວ  
ເອງແລະເຊື່ອ.” ມັນຍິວະໃຫ້ເກີດໃຈຮ້າຍຕົວເຮົາເອງໃນມື້ນີ້ເມື່ອມີຄວາມສົງສັຍບັງເກີດຂຶ້ນ; ເພື່ອເຕືອນໃຈຕົວເອງວ່າພວກເຮົາຄວນຈະ  
ຜ່ານຜ່າສິ່ງດັ່ງກ່າວນີ້. ແຕ່ວ່າວິນຍານແຫ່ງການຕ້ອນຮັບຂອງພຣະເຢຊູຍັງຂຍາຍຄຳເຊີນນັ້ນຢູ່. ແລະທຸກຄົນທີ່ຮັບເອົາການເຊື່ອເຊີນກໍ  
ຈະພົບວ່າຊີວິດຂອງເຂົາເຈົ້າໄດ້ປ່ຽນໄປຕລອດການ, ເພາະບໍ່ມີຜູ້ໃດທີ່ໄດ້ພົບກັບພຣະຄຣິດທີ່ພື້ນຄືນພຣະຊົນ ແລະ ຖືກປະໄວ້ຄືເກົ່າ.

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ພຣະເຢຊູໄດ້ພື້ນຄືນຊີວິດເພື່ອໃຫ້ພວກເຮົາມີໄຊຊະນະຕໍ່ຄວາມບາບແລະຄວາມຕາຍ. ເລືອກນຶ່ງການນຳໃຊ້ໃນຊີວິດຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- ❖ **ເຕືອນ.** ໃນບັດເຕືອນສະຕີໃຫ້ຂຽນຄຳປະກາດແບບງ່າຍໆທີ່ປ່ຽນແປງທຸກສິ່ງວ່າ: “ພຣະອົງເປັນຄືນມາແລ້ວ!” ຕິດບັດເຕືອນໃສ່ແວ່ນ  
ຂອງທ່ານ ເພື່ອຈະໄດ້ຮັບການເຕືອນໃຈທຸກມື້ກ່ຽວກັບຄວາມເປັນຈິງແຫ່ງການພື້ນຄືນຊີວິດຂອງພຣະເຢຊູ.
- ❖ **ບົດສະຫຼຸບ.** ທ່ອງຈຳ 1 ໂກຣິນໂທ 15:1-8-ຊຶ່ງເປັນບົດສະຫຼຸບອັນຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງເຣື່ອງພຣະເຢຊູ.
- ❖ **ການສະທ້ອນ,** ໃນການບັນທຶກສ່ວນຕົວ, ຂຽນຄຳວ່າ “ເພາະພຣະເຢຊູມີຊີວິດຢູ່...” ຢູ່ເທິງສຸດຂອງຫຼາຍໆໜ້າ. ໃຊ້ແຕ່ລະໜ້າເພື່ອ  
ສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນຈຸດໃນຊີວິດຂອງທ່ານແລະພິຈາລະນາວ່າການພື້ນຄືນຊີວິດປ່ຽນແປງຈຸດໃນຊີວິດຂອງທ່ານແນວໃດ. ຍົກຕົວຢ່າງ,  
“ເນື່ອງຈາກວ່າພຣະເຢຊູມີຊີວິດຢູ່, ນີ້ໂສການໃຊ້ຈ່າຍຂອງຂ້ອຍ...”

ອຸປະຖັມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ VR